
De Blå Baretter 

Næstved & Omegn 

Forening under Danmarks veteraner 
 

Næstformand: Flemming Qvotrup, Nysøvænget 24, Terslev, 4690 Haslev Tlf. 55 76 71 73 · Mobil: 23 23 24 07 · 
naestformand@fns-naestved.dk · www.fns-naestved.dk  

Foreningen for personel, der har været udsendt under FN, NATO, OSCE og EU                                                   

             1 
 

 

  REFERAT  

GENERALFORSAMLING  

24. februar 2023 

 

Der var mødt 35 stemmeberettigede medlemmer op til generalforsamlingen. 

Dirigent: Bo Leimand 

Referent: Flemming Qvotrup 

Dagsorden: 

1. Valg af stemmetællere 

2. Valg af dirigent 

3. Prøvelse af deltagernes stemmeret 

4. Godkendelse af dagsorden 

5. Beretning ved formanden 

6. Regnskab ved kassereren 

7. Indkomne forslag 

8. Valg jf. §6, stk. 1 og 2 

9. Eventuelt 

Kl. 18:00 blev generalforsamlingen åbnet af formanden Knud Lund, der bød velkommen.    

Knud Lund bad derefter forsamlingen om at rejse sig op for at minde dem, der var gået 

bort i årets løb. 

Derefter gik vi over til første punkt på dagsordenen, som var valg af stemmetællere. 

 Som stemmetællere blev valgt Henry Petersen og Jesper Klintø. 

 Dernæst blev Bo Leimand, som næste punkt på dagsordenen, valgt som dirigent.  

Bo Leimand startede med at takke for valget. Bo Leimand skulle som det første punkt 

informere om, at generalforsamlingen ville blive optaget til brug for referatskrivningen.  

Dernæst skulle dirigenten konstatere om generalforsamlingen var lovligt indkaldt.  
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Bo Leimand konstaterede herefter, at indkaldelsen både var indrykket i medlemsbladet nr. 

6-2022, dels var opført på hjemmesiden allerede i begyndelsen af december 2022 samt 

som nyhedsbrev og derfor var lovligt indvarslet. Ingen i forsamlingen var uenige om dette 

udsagn. 

Derefter gik Bo Leimand over til prøvelse af deltagernes stemmeret. Bo Leimand spurgte 

til om alle tilstedeværende havde betalt deres kontingent, og da Jan Koziol bekræftede 

dette, blev alle fremmødte deltagere godkendt!   

Bo Leimand gennemgik herefter dagsordenen punkt for punkt og da ingen havde nogen 

indvendinger hertil, blev dagsordenen godkendt. 

Næste punkt på dagsordenen var bestyrelsens beretning og Bo Leimand gav derefter 

ordet til formand Knud Lund. 

 Knud Lund startede derefter bestyrelsens beretning med en detaljeret gennemgang 

af de aktiviteter lokalforeningen havde haft i årets løb!  

 Vi har åbent hver den første onsdag i måneden undtagen i juli. Det vil sige, at vi har 

haft 11 foreningsaftener i 2022. 

 Den 4. april var inde på Kastellet til NATO-dagen. Dagen var temmelig våd, så det 

var en blandet fornøjelse. 

 Det næste arrangement var arrangementet på Svinø Kirkegård. Der var som 

sædvanlig deltagelse af T-17 fly fra Flyverskolen. Der blev lagt blomster ved 

mindesmærket. 

 Den 21. maj var vi i Fredskoven til åbent hus. 

 Det næste arrangement var Fugleskydningen, hvor Mogens Petersen 

(Støttemedlem) blev årets fuglekonge. 

 Den 29. maj var inde på Kastellet til Peacekeepers Day. Det var ligeledes en fugtig 

dag! 

 Sommerfesten startede med en række små og sjove konkurrencer, hvor folk kunne 

udfolde sig. Jan Koziol havde lavet en række sjove konkurrencer og lidt motion, så 

vi kunne samle lidt appetit til aftenens grillarrangement. Det var alt-i-alt en god dag 

med begge arrangementer! 

 Den 27. august var vi i Korsør og besøge Flådestationens åbent hus-arrangement. 
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 Den 5. september holdt vi Flagdagen startende med borgmesterens reception i Det 

gamle Ridehus. Vi havde fået brigadegeneral Jette Albinus til at komme og holde 

en tale ved vores sten på Grønnegade. Derefter var feltgudstjeneste og vi sluttede 

af i Det gamle Ridehus med lidt smørrebrød og lidt drikkelse. 

 Den 7. september deltog vi i Foreningernes Dag, som sædvanligt blev afholdt i 

Rådmandshaven. 

 Den 19. september var vi som sædvanlig i Vordingborg for at lægge blomster ved 

mindetavlerne på Vordingborg kaserne 

 Vi måtte desværre aflyse den årlige march pga. manglende hjælpere. Vi håber at 

kunne genoptage marchen i 2023. 

 Den 24. oktober afholdt vi FN-dagen, hvor vi havde fået samlet en del personer. Vi 

fik uddelt en enkelt Fredsprismedalje dén dag, Til gengæld var der en del årstegn, 

som vi fik uddelt til rette modtagere.   

 Sydsjællandske Soldaterforeningers Centralsammenslutning, Samvirket, fik afholdt 

den årlige Adventskoncert, hvor vi stod for betjeningen i udsalget samt tilberedning 

af kaffe, gløgg og æbleskiver. 

 Vi var ligeledes repræsenteret i Ringsted til Veterancentret julegudstjeneste. Det 

var et udmærket arrangement, men langt færre deltagere end sidste år.  

 Den 10. december holdt vi vores 50-års jubilæum med en reception i vore lokaler. 

Der var et rigtigt godt og hyggeligt fremmøde dels fra kommunen, andre foreninger 

og medlemmer. Vi havde i dagens anledning udgivet en bog, som blev uddelt til 

vore gæster Vi fortsatte senere på dagen med en middag på Menstrup Kro. I løbet 

af aftenen blev Jan Koziol til sin store overraskelse kaldt frem og blev tildelt Danske 

Soldaterforeningers Landsråds Æresmedalje i guld. En endnu større overraskelse 

kom, da Knud Lund ligeledes blev kaldt frem og blev tildelt den samme medalje. 

Det viste sig, at de hver især havde indstillet hinanden til medaljen og derfor 

fremkom der en smule ”forvirring”. 

 Den 22. december var vi igen i København til mindedagen 

  Vi havde været ude til i alt 48 runde- og halvrunde fødselsdage. 

 Knud Lund gennemgik kort, hvad fremtiden ville bringe af arrangementer, men det 

er faktisk stort set de samme arrangementer, der bliver holdt år for år. 

Bo Leimand takkede Knud Lund for beretningen og spurgte forsamlingen, om der var 

nogen, der havde bemærkninger til beretningen. 
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Flemming Wrist-Knudsen fik ordet og takkede bestyrelsen for det gode og store stykke 

arbejde de havde lagt for dagen og udtrykte sin store stolthed over at være medlem af De 

Blå Baretter, Næstved & Omegn. 

Da der ikke var flere bemærkninger til beretningen, blev denne herefter taget til 

efterretning og godkendt. 

Derefter gav Bo Leimand ordet til kassereren Jan Koziol, der gennemgik regnskabet. 

Regnskabet udviste et underskud på kr. 8.047,80.  

Bo Leimand spurgte om der var nogen spørgsmål til kassereren, hvilket der ikke var, 

hvorefter regnskabet blev godkendt! 

Næste punkt på dagsordenen var indkomne forslag. 

Ole Steen havde fremsendt følgende forslag med tilhørende spørgsmål: 
 

Generalforsamling i Marvede 24. februar 2023 kl. 18.00 

 
Forslag og spørgsmål: 
 

 Hvilket tanker og ideer har foreningen til fremtiden og tilgang af yngre medlemmer?  
 

 Hvad gøres for at få yngre til at deltage i møder og arrangementer? 
 

 Forslag: bestyrelsen kontakter/indkalder yngre medlemmer – hjælper til med at 
skabe en ”juniorklub”, efterfølgende skal ”klubben” have fuldstændig frie hænder til 
at finde navn, skabe arrangementer og andet, hvor alle lokalforeningens 
medlemmer kan deltage. 
 

 Bestyrelsen tilstræber at en person i bestyrelse skal være kvinde, en anden person 
skal være under 50 år – 

 (På foreningens nuværende hjemmeside nævnes bl. a. --- vi forsøger hele tiden at 
forny os ---) 
 

 B. Hvordan er procentmæssige mødedeltagelse og aldersfordeling i lokalforeningen  
 

 Fra 70 år og ældre? Fra 50 – 70 år? fra 30 – 50 år? 
 

 C. skal al henvendelse til Danmarks Veteraner og Veteranstøtten gå til/gennem 
lokalforening, eller kan hvert enkelt medlem selv kontakte f.eks. forretningsudvalg, 
hovedbestyrelse, m.v.?  
 

 D. Foreningen har udgivet en flot historisk jubilæumsbog, hvorfor er forsidebilledet 
fra Vordingborg og ikke fra hjemstavnsbyen Næstved? 
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 E. Hvorfor er der to foreninger i området, som er tilknyttet Danmarks Veteraner og 
Veteranstøtten? 
 

 Sender det ikke et forkert signal til omverdenen, bl.a. politikere og erhvervsliv? 
 

 F. Det ønskes at alle indkomne forslag skrives i referat med fulde ordlyd, alternativt 
vedhæftes referat. 
 

Ole Steen 

DANCON 12, Alfa Coy 
 
 
Vi delte Ole Steens forslag og spørgsmål op i to afdelinger – Forslag og spørgsmål 
 

Bo Leimand gav ordet til Ole Steen for en nærmere udredning af hans forslag! Ole Steen 
havde umiddelbart ingen yderligere forklaring end, at han var lidt bange for foreningens 
fremtid, hvis ikke vi sørgede for at forny os. 
 
Bo Leimand kommenterede lidt omkring forslaget og Bo Leimand spurgte Ole Steen om 
han ville være ”tovholder” til en ”juniorforening”, hvilket Ole Steen svarede ”Ja” til. Derefter 
foreslog Bo Leimand at sætte forslaget til afstemning blandt de fremmødte medlemmer. 
 

Allan Vennike kommenterede forslaget og mente, at det var lidt for vagt. Egentlig mente 

han ikke, at det faktisk ikke var et forslag, men en bemærkning! Allan mente ikke, at han 

ville kunne stemme for forslaget. 

Knud Lund orienterede om det tiltag, som foreningen havde for nogle år siden, hvor vi 

prøvede at få en række tidligere balkansoldater til at lave en tilsvarende ordning. De kom 

til det første møde, men de kom ikke til de næste møder, hvorefter det faldt på gulvet!  

Der var en del snak omkring forslaget og til sidst blev forslaget sendt til afstemning. 

Forslaget blev vedtaget, så det nu bliver undersøgt, om der er grundlag for opretteset af 

en juniorklub, med Ole Steen som tovholder. 

Næste punkt på dagsordenen var valg til de forskellige tillidsposter. 

På valg var: 

Bestyrelsen (2 år) 

 Formand Knud Lund, der modtog genvalg. 

 Knud Lund blev genvalgt som formand for de næste 2 år. 

 Kasserer Jan Koziol, der ikke ønskede genvalg som kasserer. 
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 Bestyrelsen foreslog i stedet Jesper Klintø. 

 Jesper Klintø blev valgt som kasserer for de næste 2 år 

 Flemming Qvotrup, der modtog genvalg 

 Flemming Qvotrup blev genvalgt som bestyrelsesmedlem for de næste 2 år 

 Bestyrelsen foreslår Per Kornerup og Jan Koziol. 

 Per Kornerup blev valgt som bestyrelsesmedlem for de næste 2 år 

 Jan Koziol blev valgt som bestyrelsesmedlem for 1 år. 

 Bestyrelsen foreslår Leif Borkenfelt, som suppleant i bestyrelsen 

 Leif Borkenfelt blev valgt som suppleant/bestyrelsen for de næste 2 år 

Udenfor bestyrelsen (1 år) 

 Bilagskontrollanterne Henry Petersen, der modtog genvalg 

 Henry Petersen blev valgt som bilagskontrollant for det næste år 

 Rene Adolph, der ikke ønsker genvalg 

 I stedet foreslår bestyrelsen Erik H.S. Jacobsen 

 Erik H.S. Jacobsen blev valgt som bilagskontrollant for det næste år 

Vi manglede herefter en suppleant for bilagskontrollanterne og spurgte 

generalforsamlingen om der var nogen, der var interesseret. Derefter meldte Gorm 

Sandorf sig.  

Gorm Sandorf blev derefter valgt som suppleant for bilagskontrollanterne for det næste år 

Udenfor bestyrelsen (2 år) 

 Fanevagt Egon Mortensen, der modtog genvalg 

 Egon Mortensen blev genvalgt som fanevagt for de næste 2 år 

 Fanebærer Jan Koziol, der modtog genvalg 

 Jan Koziol blev genvalgt som fanebærer for de næste 2 år 
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Bo Leimand ønskede alle valgte tillykke og med håbet om et godt år. 

Herefter gik forsamlingen over til eventuelt. 

Ole Steens spørgsmål kom derefter til drøftelse.  

Det første spørgsmålet drejer sig om mødedeltagelse til arrangementer, møder o. lign. 

samt aldersfordeling af foreningens medlemmer. 

Mødedeltagelsen til arrangementer m.m. ligger mellem 7-10% 

Aldersfordelingen er:  

Over 70 år: 145 personer           50-70 år: 137 personer          under 50 år:  18 personer   

Det næste spørgsmål er:  

”Skal al henvendelse til Danmarks Veteraner og Veteranstøtten gå til/gennem 

lokalforening, eller kan hvert enkelt medlem selv kontakte f.eks. forretningsudvalg, 

hovedbestyrelse. ” 

Bo Leimand henviste til, at der på Danmarks Veteraners hjemmeside er et felt, hvor 

medlemmerne kan stille spørgsmål af næsten enhver art. Der vil så komme et svar. 

Knud Lund svarede, at bestyrelsen ikke havde noget imod, at medlemmerne henvendte 

sig til landsforeningen, men hvis det berørte selve lokalforeningen, ville det nok være på 

sin plads, at lokalforeningen blev orienteret/kontaktet. 

Da landsformanden, der som medlem af Næstved & Omegn var til stede, blev spurgt, om 

han havde noget at indvende, svarede han, at hvis det berørte selve lokalforeningen, 

burde et spørgsmål eller andet, nok gå igennem lokalforeningen først. 

Ole Steens næste spørgsmål var:  

”Foreningen har udgivet en flot historisk jubilæumsbog, hvorfor er forsidebilledet fra 

Vordingborg og ikke fra hjemstavnsbyen Næstved? ” 

Knud Lund svarede, at der var et par ting, der afgjorde valget af et billede. For det første 

var det det bedste billede, der var til rådighed og for det andet, så dækker Næstved & 

Omegn et ret stort område, der også inkluderer Vordingborg, så for at vise tilhørsforholdet 

til Næstved & Omegn, blev billedet valgt. Vi kunne også have fjernet Gåsetårnet, men vi 

valgte at vise billedet, som det var. 
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Ole Steens næste spørgsmål lød:  

”Hvorfor er der to foreninger i området, som er tilknyttet Danmarks Veteraner og 

Veteranstøtten? ” 

Ole Steen blev bedt om at uddybe sit spørgsmål, hvortil han svarede, at han mente, at 

både lokalforening og Veterancafe’en burde kunne være på samme adresse, idet han 

mente, at det var under den samme paraply.  

Thomas Furustubbe tog ordet og svarede, at Veterancafe’en var en selvstændig forening 

og ikke var medlem af Danmarks Veteraner. 

Ole Steens sidste spørgsmål var:  

”Det ønskes at alle indkomne forslag skrives i referat med fulde ordlyd, alternativt 

vedhæftes referat. ” 

Til det ønske kunne dirigenten svare, at det ville han sørge for at det skete! 

Niels Hartvig roste Næstved & Omegn for deres hidtidige deltagelse i de forskellige 

arrangementer. Niels Hartvig fremsatte et håb og et ønske om, at vi stadig ville deltage i 

landsforeningens forskellige arrangementer på Kastellet såsom Nato-dag, Peacekeepers 

Day, FN-dag osv.  

Niels Hartvig takkede herefter bestyrelsen for et godt stykke arbejde. 

Bo Leimand takkede for god ro og orden og gav ordet til Knud Lund. 

Knud Lund nævnte et forslag, der havde været fremme i bestyrelsen og som gik ud på, at 

måske skulle fremtidige generalforsamlinger holdes på en lørdag ved middagstid, så 

deltageren kunne køre hjem, medens det fortsat var lyst! Det faldt faktisk i ret god jord, så 

det ville nok være en god idé. Knud takkede for valget og ønskede de nye medlemmer 

velkommen i bestyrelsen. 

Knud Lund tildelte et 25-års tegn til John, der af en eller grund var ”smuttet” ud af systemet 

og rettede derefter en tak til Jan, der i mange år har siddet og ”bakset” med tallene i 

regnskabet.  

Jan fik derefter overrakt den nye mønt fra landsforeningen og gav ham en collage over 

hans ”liv” i Næstved & Omegn.  

Derefter fik René Adolph ligeledes overrakt landsforeningen nye mønt for godt arbejde.  
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Knud Lund takkede for god ro og orden og imens bestyrelsen klargjorde maden, blev 

forsamlingen sendt i baren. 

 

Generalforsamlingen var herefter afsluttet! 

 

------------------------------------------------         ------------------------------------------------- 

                   Bo Leimand           Knud Lund 

                       Dirigent            Formand 

 

------------------------------------------------ 

Flemming Qvotrup 

Referent 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


